
 

 

Dagsorden skolebestyrelsesmøde på Tranbjergskolen 
Torsdag den 23.01.23  

Skolebestyrelsen kl. 17.00 - 19.30 
Referent: Simon Fenger 

22-23 
Møde nr. 5 

 
Referat 

 Mødet afholdes på personalerummet i udskolingsafdelingen. 
 
Fraværende: Kim, Eldin, Christian  

Forældrevalgte i skolebestyrelsen:  
Eldin Basic, Heidi Andreasen, Christian Fredsbo, Lisa Overgaard 
Ibsen, Kim Mikkelsen, Mette Noe-Nygaard Rasmussen, Jesper 
Eriksen, Suppleanter: Anne Sofie Kvisgaard Kristensen, Tanja Elkjær 
Kristiansen, Jonas Kalsgaard Lynggaard. 
Medarbejdere: Martin Østersø, Jane Bundgaard 

 

Elever: Formand: Johanna Uhrig 6.x, næstformand: Lewan Salih 8.y   

 

Ledelse: Simon Fenger, Birgitte Agersnap 

1. Godkendelse af 
dagsorden 

 17:00 – 17:05 
(Heidi) 
Godkendt. 
 

2. Principgennemgang Princip for mobiltelefon, Chromebooks og andre devices   
 

- Princippet har været til gennemsyn hos 
medarbejderne. 
 
Bilag: Princippet eftersendes 
 

Formål: 
Gennemgang, opdatering og godkendelse af skolens 
principper.  

17:05 – 17:15 
(Simon) 
 
Princippet er godkendt. 

3. Skoleårets planlægning 

 
 

Gennemgang af plan for skoleårets planlægning, den 
obligatoriske timefordelingsplan og skoledagens struktur 
 

- Proces og tidsplan for skoleårets planlægning 
- Timefordelingsplan  
- Skoledagens struktur 

 
Bilag:  

17:15 – 17:50 
(Simon) 
 
Simon fremlægger den model som arbejdsgruppen er nået frem til 
for skoledagen efter sommerferien. Ifølge denne model vil der 
blive reduceret i mængden af pausetid henover skoledagen således 
at 7.lektion slutter kl 14.30 i stedet for - som nu - kl 15.  
 



Proces og tidsplan for skoleårets planlægning 
eftersendes 
Den obligatoriske timefordelingsplan – klik på 2023-
2024 Timetal | Børne– og Undervisningsministeriet 
(uvm.dk) 
Skoledagens struktur eftersendes 
 

Formål: 
Timefordelingsplan og skoledagens organisering til 
godkendelse. 

Elevrådet har en meget positiv tilbagemelding på den kortere 
skoledag, og skolebestyrelsen er også positive. 
 
Der er nogle ændringer i undervisningsministeriets 
timefordelingsplan til det kommende skoleår. Der er 3 lektioners 
idræt på 7.-9.årgang imod 2 i det nuværende skoleår. 
Vi er gået i dialog med idrætslærerne omkring hvordan dette skal 
udmøntes. 
 
Yderligere så skal vi drøfte hvorvidt svømning skal placeres på 3.-4. 
i stedet for 4.-5. nu hvor 5.årgang flyttes til Grøn. 
 
Drøftelse af input til om skoledagen skal starte kl 8.45 for de 
ældste elever. Der er forskellige holdninger til dette. Overvejende 
er stemningen imod både i elevråd og skolebestyrelse grundet den 
længere skoledag dette vil føre til. 
 
  
 
 

4. Budget 2023 Budgetlægning på baggrund af rammer og prioriteringer. 
 
Ramme for budgettet: 
 

- Aarhus kommunes budgetmodel for folkeskoler 
- Elevtallet på Tranbjergskolen 

Bilag: Elevtal vedhæftet 
 
Skoleåret planlægges ud fra: 

- Folkeskoleloven  
- Timefordelingsplanen 
- Skoledagens struktur 

 

Skolens indsatsområder vægtes i budgettet: 
 

- Én skole på to matrikler 
- Deltagelsesmuligheder for alle 
- Fagligt løft i dansk og matematik 

17:50-18:20 
(Birgitte) 
 
 
Den nye tildelingsmodel gør at elevtallene på årgangene 

skal lidt længere ned før vi skal lave 

klassesammenlægning.  

Som det ser ud lige nu, så er vi derfor ikke helt tæt på 
klassesammenlægninger. Vi har dog en obs på elevtallet på 
nuværende 5.årgang.  
 
De af vores lærerressourcer som ikke går til 
undervisningsministeriets fagplan går til faglige indsatser og 
ressourcepersoner. 
 

https://www.uvm.dk/folkeskolen/fag-timetal-og-overgange/timetal
https://www.uvm.dk/folkeskolen/fag-timetal-og-overgange/timetal


 
Bundne prioriteringer vedr. bygninger, interiør og 

udearealer: 

 

- Affaldssortering 

- Renovering og interiør i Sibirien (afd. 10. kl.) 

- Klargøring til 5. årgang på Grønløkke 

- Elektroniske skærme på Grønløkke 

- Skabe og baljer i lokalerne 

- Administrationen på Kirketorvet 

- Udgravning til billedkunst 

- Vandkølere på Grøn 

 

Yderligere ønsker til listen: 

- Klargøring til salg i kantinen på Grønløkke 

- Asfalt i en skolegård på Grønløkke 

- Plan for udearealer på Grøn og Kirketorvet og 

udmøntning af planerne 

- Væg til ”mur” på Grønløkke 

- Faglokaler på Grønløkke (betales af Økonomi og 

Administration) 

 
Formål: 
Hensigtserklæring fra skolebestyrelsen til budgetlægning for 
2023 på baggrund af orientering om skolen ramme og 
prioriteringer. 

Vi valgte i foråret at gå med 3 indsatsområder som vi også 
prioriterer: En skole på to matrikler, deltagelsesmuligheder for alle 
og fagligt løft i dansk og matematik. 
 
Til det kommende skoleår skal vi afsætte ressourcer til: 
affaldssortering. Istandsættelse af ”Sibirien” elektroniske skærme, 
møbler i klasserne.  
 
Der arbejdes videre med afklaring omkring vandkølere i fløjene på 
Grøn. De tidligere modeller skadede gulvet, så en mulighed er at 
etablere et gulv der ikke tager skade. Det er en mulighed at skifte 
til Linoleum i begge fløje, dette vil koste 200.000. Vi kigger også på 
forskellige type af vanddispensere der ikke spilder så meget.  
 
 

5. Spisning Vi spiser sammen. 18:20-18:40 
 

6. Vikarmodellen i 

undervisningen 

Øget brug af kendte voksne ved planlagt fravær 
 
Bilag: https://aarhuskommune.sharepoint.com/:b:/s/afd-

afdsite+2166/Ed7-

pYV4BCZFhgRuvZ98bkcBVjrDvzKlcxzpHIYEze0shQ?e=ca3Uub 

 

18.40-19.10 
(Birgitte) 
Birgitte fremlægger vikarmodellen, se bilag. 
 
Vikarmodellen vil have nogle pædagogiske gevinster, men være en 
økonomisk set dyrere model. 
Der vil være afledte konsekvenser ind i fagfordeling og evt 
skemalægning. 

https://aarhuskommune.sharepoint.com/:b:/s/afd-afdsite2166/Ed7-pYV4BCZFhgRuvZ98bkcBVjrDvzKlcxzpHIYEze0shQ?e=ca3Uub
https://aarhuskommune.sharepoint.com/:b:/s/afd-afdsite2166/Ed7-pYV4BCZFhgRuvZ98bkcBVjrDvzKlcxzpHIYEze0shQ?e=ca3Uub
https://aarhuskommune.sharepoint.com/:b:/s/afd-afdsite2166/Ed7-pYV4BCZFhgRuvZ98bkcBVjrDvzKlcxzpHIYEze0shQ?e=ca3Uub


Intranetbibliotek - Rammesætning af vikarmodel i 

undervisningen.pdf - Mine seneste dokumenter 

(sharepoint.com) 

 
Formål: 
Orientering om Vikarmodellen og oplæg til drøftelse i 
skolebestyrelsen. 

 
Det nævnes et det kunne være værd at undersøge modellen 
’selvstyrende teams’ som noget der kunne imødese dette.   
 
Der nævnes også mulighed for at arbejde med nogle 
tryghedsskabende personer for de elever der måtte have behov for 
dette. 
 

7. Undersøgelsen af 

Tilknytning til 

Tranbjergskolen 

Tidsplan for undersøgelsen 
 
Bilag: Tidsplan vedlagt. 
 
Formål: 
Orientering og opklarende spørgsmål.  

19:00-19:10 
(Birgitte) 
Birgitte orienterede om tidsplanen. 

8. Nyt fra 
Formand 

Øvrige medlemmer  

Medarbejdere 

Ledelsen 
 

  
 
 
 
Formål: 
Orientering og inddragelse. 

19.10-19.25 
- Børupskoven har 40 års jubilæum. Magne Uldahl, som er 82 år og 
tidligere skoleleder, ønsker dialog med skolebestyrelsen om 
markering af jubilæet. Jane har kontakt til naturcenteret, og skolen 
vil markere det i forbindelse med Tranbjergugen. 
- Låsene på toiletterne på Kirketorvet går i baglås, børnene er 
bange for at bruge dem - Pedel løser dette. 
- 5.årgang på Kirketorvet er i gang med at øve musical: Bøllebob. 
Derudover så er der i gang med at blive opsat et stort Jazz-
arrangement.  
Udskolingen er inviteret med til begge dele. 
Lederen af Bavnehøjkantinen er inviteret med på næste 
elevrådsmøde på Kirketorvet.  
 
Vi har haft et arbejdsarrangement for medarbejderne med social 
kapital målingen. Skolen ligger generelt under gennemsnittet på 
tilsvarende institutioner i Aarhus. Dette arbejder vi videre med, og 
det er vurderingen at der vil være noget arbejde med dette 
område fremadrettet.  
 
I ledelsen har vi sat fokus på sygefraværopfølgningen. Dette er et 
indsatsområde i MED-udvalget.  
 

https://aarhuskommune.sharepoint.com/sites/IntranetDocumentSite/Intranetdokumentbibliotek/Forms/Seneste%20dokumenter.aspx?id=%2Fsites%2FIntranetDocumentSite%2FIntranetdokumentbibliotek%2FRammes%C3%A6tning%20af%20vikarmodel%20i%20undervisningen%2Epdf&parent=%2Fsites%2FIntranetDocumentSite%2FIntranetdokumentbibliotek&p=true&ga=1
https://aarhuskommune.sharepoint.com/sites/IntranetDocumentSite/Intranetdokumentbibliotek/Forms/Seneste%20dokumenter.aspx?id=%2Fsites%2FIntranetDocumentSite%2FIntranetdokumentbibliotek%2FRammes%C3%A6tning%20af%20vikarmodel%20i%20undervisningen%2Epdf&parent=%2Fsites%2FIntranetDocumentSite%2FIntranetdokumentbibliotek&p=true&ga=1
https://aarhuskommune.sharepoint.com/sites/IntranetDocumentSite/Intranetdokumentbibliotek/Forms/Seneste%20dokumenter.aspx?id=%2Fsites%2FIntranetDocumentSite%2FIntranetdokumentbibliotek%2FRammes%C3%A6tning%20af%20vikarmodel%20i%20undervisningen%2Epdf&parent=%2Fsites%2FIntranetDocumentSite%2FIntranetdokumentbibliotek&p=true&ga=1


Vi har fået en kontakt til DR-Ultra, og de har været herude flere 
gange.  
 
Vi er i gang med at arbejde med det nye tiltag ’meddelelsesbogen’. 
Dette vil være et punkt på et kommende skolebestyrelsesmøde. 
 
I udskolingen var der temadage i sidste uge hvor der var cirkusuge 
på 6.årgang, sundhedsuge på 8.årgang og der var versus på 
7.årgang. 9.årgang afviklede terminsprøver.  
  
 

9. Nyt fra Elevrådet (Fast 
punkt) 

Elevrådsrepræsentanter har ordet. 
 
Formål: 
Orientering og inddragelse. 

19.25-19.30 
 
 

10. Næste møde 23.01.23 Kl. 17.00 – 19.30 
 
Regnskabs aflæggelse 2022 inkl. bilag 
 
Status på budgetlægning 2023, foreløbig budgettal 

- Status elevtal  
 
Principtjek  
Gennemgang af principper, der kunne trænge til revidering, 
er der områder hvor vi mangler principper?  
 
Meddelelsesbogen (Nyt punkt) 
 
(Valg til skolebestyrelsen) 
 

 

 Tak for mødet  

 

 

 


